



တနံတဘျီ တၢ်လဲလိာ်ခိက်လိာ်သး လံာ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါ

တၢ်ပညိာ်: တၢ်လဲလိာ်ခိက်လိာ်သး ကဲထီၣ်အသးလၢ ဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဖဲ အဝဲသ့ၣ်တဖၣ် ဖဲ အဝဲသ့ၣ် တၢ်သးသမ္မုအယုာ် အပူၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်လဲလိာ်ခိက်လိာ်သးလၢအကါဒိၣ်တခါ လၢအလိၣ်ဘၣ် ဖဲ IDEA န့ၣ် မ့ၢ် ဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ် တၢ်လဲလိာ်ခိက်လိာ်သး လၢ တၢ်အက့ၤ C တၢ်န့ၣ်လီၤမၤစၢၤလၢအဘၢၣ်စၢၤ တၢ်တိစၢၤမၤ စၢၤအဆိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဖိဃီဖိသ့ၣ်တဖၣ် ကဘၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါ လၢလၢပွဲၤပွဲၤ ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်မၤအကျဲၤ ဒီး ဟ့ၣ်ထီၣ်အဝဲသ့ၣ် တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်သ့ၣ်တဖၣ်, မ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, ဒီး တၢ်ဃုထၢသ့ၣ်တဖၣ် တၢ်အိၣ်ဝးတရံး တၢ်လဲလိာ်ခိက်လိာ်သး န့ၣ်လီၤ. လံာ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဝဲအံၤန့ၣ် ဟ့ၣ်ထီၣ်ဟံစၢၤ ဆူ ဟံၣ်ဖိဃီဖိသ့ၣ်လၢ ဖဲ အဝဲသ့ၣ် ဖိသ့ၣ် တၢ်အဆိကတၢၢ် တၢ်လဲလိာ်ခိက်လိာ်သး တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ကူၣ်လိာ် ကဘၣ်မၤအဆၢကတၢၢ် အစ့ၤကတၢၢ် အသီ 90 တချုးလၢ အဝဲသ့ၣ်ဖိသ့ၣ် ပွဲၤထီၣ် သၢနံၣ်အိၣ်ဖျိၣ်မုၢ်န့ၣ်မုၢ်သီ, ဒီး, ဖဲ ပၣ်တံၣ်ခဲလၢခဲဆူ တၢ်ဆၢတံာ် န့ၣ်, တချုး ဖိသ့ၣ်ပွဲၤထီၣ် 9 လၢဒီး ဖိသ့ၣ်န့ၣ် တကြၢၤမၤန့ၣ်လဲၣ်ဘၣ်, မ့တမ့ၢ် တဒီးန့ၣ်လဲၣ်ဘၣ်လၢ တၢ်န့ၣ်လီၤမၤစၢၤ လၢအဘၢၣ်စၢၤ တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤအဆိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဖဲ လံာ်ဝဲအံၤန့ၣ် တီၢ်ဟံလၢ က မၤစၢၤမိၢ်ပၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ကန့ၢ်ပၢ်အဝဲသ့ၣ် တၢ်ခွဲး တၢ်ယာ်သ့ၣ်တဖၣ် ဒီး တၢ်မၤအကျဲၤအကွၢ် တၢ်ဒိသဒိသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဃးလၢအဝဲသ့ၣ်ဖိသ့ၣ်တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤတဖၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်န့ၣ်လီၤမၤစၢၤတၢ်လၢအဘၢၣ်စၢၤ လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအဆိ န့ၣ် ကဟ့ၣ် ဒ်တၢ် လၢ တၢ်န့ၣ်လီၤမၤစၢၤလၢအဘၢၣ်စၢၤ တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤအဆိသ့ၣ်တဖၣ် ဟံၣ်ဖျိထီၣ်လၢ ဖိသ့ၣ် IFSP ဖဲ 92 NAC 52-007 အသး 3 နံၣ်ဆူအဖီလၢ ဒ် ဖိသ့ၣ်န့ၣ် စးထီၣ်ဒီးန့ၢ် ကတီၢ်ဆိကွၢ် တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ် လၢ 92 NAC 51 (အက့ၤ B တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ်) အဖီလၢန့ၣ်လီၤ. ဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ် အမိၢ်ပၢ် လၢနီၢ်ခိကွၢ်ဂီၤတဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ် အိၣ်ဒီး တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် ဒ်သိး ဆူညါ ကဒီးန့ၢ် တၢ်န့ၣ်လီၤမၤစၢၤလၢအဘၢၣ်စၢၤ တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤလၢအဆိသ့ၣ်တဖၣ် လၢ 92 NAC 52 ခီဖျိ လၢအိကူး 31st သီ လၢအဝဲသ့ၣ် ပွဲၤထီၣ် သၢနံၣ် အိၣ်ဖျိၣ်မုၢ်န့ၣ်မုၢ်သီ မ့တမ့ၢ် ကတီၢ်ဆိကွၢ် တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤ သ့ၣ်တဖၣ် ကြၢၤဝဲ ဘၣ်ဝဲလၢ 92 NAC 51 န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လီၤဆိသ့ၣ်တဖၣ် လၢ အဘၢၣ်စၢၤတၢ်န့ၣ်လီၤမၤစၢၤ တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤအဆိသ့ၣ်တဖၣ်/IFSP ဒီး တၢ်အက့ၤ B တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤတဖၣ်/ISP န့ၣ် ဟံၣ်ဖျိလၢ လံာ် အသိး:

	ဟံၣ်ဘျးစဲး တၢ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ပသီထီၣ်လၢအဆိ - NDE 92 NAC 52/DHHS 480 NAC 3	ကတီၢ်ဆိကွၢ် တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ လီၤဆိ NDE 92 NAC 51
ဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ် သးအနံၣ် လၢအမၤစၢၤတၢ်	ဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, သးအနံၣ် စးထီၣ်အိၣ်ဖျိၣ် တုၤ လၢအိကူး 31st သီ 3rd နံၣ် ပွဲၤထီၣ်မုၢ်န့ၣ်	ဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, အသး သၢနံၣ် တုၤ ခံဆံ-တၢ်နံၣ် အတီၢ်ပူၤ
ပုၤတဂၤစုာ်စုာ် တၢ်တီၢ်ကျဲၤတဖၣ်	ပုၤတဂၤစုာ်စုာ် ဟံၣ်ဖိဃီဖိ တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤ တၢ်တီၢ်ကျဲၤ (IFSP)	ပုၤတဂၤ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ (IEP)

<p>ဆာကတီခဲအံ၊ ဖိသုန် အတၢ်ဒိန်ထီၣ်ထီ ထီၣ် အပတီၢ်</p>	<p>လံာ်ဟ်ဖျါတခါ လၢ ဖိသုန် တၢ်ဒိန်ထီၣ်ထီထီၣ် အပတီၢ် ဖဲ လီၤကဝီၤ လၢအဘၣ်ဃးတၢ်ဒိန်ထီၣ်ထီထီၣ် ခဲလၢန့ၣ်, ဟ်ဃုာ်ဒီး တၢ်ထံၣ်, တၢ်န့ၣ်ဟူတၢ်, ဒီး တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့န့ၣ်လီၤ.</p>	<p>လံာ်ဟ်ဖျါတခါ ဘၣ်ဃးဒီးဆာကတီခဲအံ၊ ဖိသုန် တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ တၢ်မၤန့ၣ်ဒီး တၢ်မၤအကျါအကျဲ တၢ်မၤလၢကမ့ၢ်အမဲၣ်ညါ တၢ်အပတီၢ် သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.</p>
<p>တၢ်ပညိၣ်ဖိတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်/တၢ်အ စၢသ့ၣ်တဖၣ်</p>	<p>တၢ်ပညိၣ်ဖိတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်/တၢ်အစၢသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. သူၣ်ထီၣ်အသး ဖဲဟံၣ်ဖိဃီဖိ တၢ်ဘၣ်ယိၣ် သ့ၣ်တဖၣ် ဒီး တၢ်မၤဆိတက့ၢ်လၢ အသးလီၤသ့ၣ်တဖၣ်; 2. ဟ်အသးလၢ ဟံၣ်ဖိဃီဖိ ဒီး ကွဲးလံာ်လၢ ဟံၣ်ဖိဃီဖိ ကျိၣ်လၢအသူ ဃုာ်ဒီးတၢ်ဟ်ပနီၣ်, တၢ်မၤအကျဲ, ဒီး တၢ်ဆာကတီၢ်အပနီၣ် လၢ ကဆၢတံာ်တၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ် အဂီၢ်; ဒီး 3. သ့ ဘၣ်ထွဲလိာ်သးလၢ ဖိသုန်, ဟံၣ်ဖိဃီဖိ, ဒီး တၢ်ကရၢကရိ န့ၣ်လီၤ. 	<p>တၢ်ပညိၣ်ဖိတၢ်သ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. သူၣ်ထီၣ်အသးဖဲ ဖိသုန် တၢ်လိာ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ဒ်ဟ်ဖျါထီၣ်အသးလၢ MTD ဒီး တၢ်ကွၢ်ထံကွၢ်ဆး သ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီး မိၢ်ပၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ဒီး ကိုပှၤမၤ တၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ; 2. တီၢ်ဟ်အသးလၢ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ ဒီး တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ သ့ၣ်တဖၣ်; 3. ဟ်ဃုာ်ဒီး တၢ်တီၢ်ဟ် သ့ၣ်တဖၣ် ဒီး တၢ်ဟ်ပနီၣ် အနီၣ်ထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်; ဒီး 4. ဟ်ဃုာ်ဒီး တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ ဒီး တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတၢ်ပညိၣ် ဖိတၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ထွဲလိာ်သးလၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် ဘၣ်ဃးဒီး ဖိသုန်တၢ်လိာ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ဖဲတၢ်မၤလိမိၢ်ပျီၣ်ညါန့ၣ် ဒီး တၢ်ကူၣ်ဘၣ်သ့တၢ်လိာ် ဘၣ်အဂၤသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီး ဖိသုန် အနီၣ်ခိကွၢ်ဂီၤတဂ့ၤ န့ၣ်လီၤ.
<p>တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ တၢ်အက့အခီ</p>	<p>ဟ့ၣ်ဘျးစဲး တၢ်ဂ့ၤထီၣ်ပသီထီၣ်လၢအဆိ - NDE 92 NAC 52/DHHS 480 NAC 3</p> <p>IFSP လၢ ဖိသုန်သ့ၣ်တဖၣ် လၢအသးအိၣ်သၢန့ၣ်အဂီၢ် န့ၣ်ကဘၣ် ဟ်ဃုာ် တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ အက့အခီတခါ လၢ အမၤဂ့ၤထီၣ်ကိုကတံာ်ကတီၤတၢ်အဂီၢ် ဒီး ဒုးဟ်ဃုာ် တၢ်သ့ကွဲးသ့ဖးလံာ်-အဆိ, ကျိၣ်, ဒီး တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲး သ့ဖဲးသ့မၤသ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. နတၢ်တီၢ်စၢၤမၤစၢၤမူဒါခိၣ် ဃုာ်ဒီး IFSP ကရူၢ် လၢအအိၣ်တ့ၢ် န့ၣ် ကမၤစၢၤ ဒ်သိး ကဆၢတံာ် တၢ်အခီသ့ၣ်တဖၣ် မၤဃုထံၣ်တၢ်အစၢဒ်လဲၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်လိာ်ဘၣ် လၢ ကဘၣ်ဖဲန့ၣ် ဆူ န တၢ်တီၢ်ကျဲၤ ဒ်သိး ကဘၣ်လိာ်သး လၢ တၢ်ထီၣ်ဘၣ်ဝဲအံ၊ န့ၣ်လီၤ.</p>	<p>ကတီၢ်ဆိကို တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ လီၤဆိ NDE 92 NAC 51</p> <p>ဖိသုန် မ့ၢ်ဒုးနဲၣ်ဖျါထီၣ် ဆူညါ လၢ တၢ်တီၢ်စၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ် လၢ တၢ်အက့ B အဖီလၢ အဂီၢ် န့ၣ်, ဟံၣ်ဖိဃီဖိ ဃုာ်ဒီးကရူၢ် လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ် ပှၤတဂၤ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ တၢ်တီၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ.</p>

<p>တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ် အသ့မၤန့ၢ်</p>	<p>တၢ်န့ၢ်လီၤမၤစၢၤအဘၣ်စၢၤ တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤ အဆိ သ့ၣ်တဖၣ် လၢ ဖိသၣ်ဒီးဟံၣ်ဖိဃီဖိ အဂီၢ် ဒ်သိး ကဘၣ်အသးလၢ တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ် တၢ်လိၣ်ဘၣ် သ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီး ဖိသၣ် ဒီး မၤအါထီၣ် ဟံၣ်ဖိဃီဖိ တၢ်ဖိးသ့မၤသ့ ဒ်သိးကဘၣ်အသးလၢ တၢ်လိၣ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီး အဝဲသ့ၣ်အဖိ (တၢ်အဒိသ့ၣ်တဖၣ် ဟံၣ်ဖိဃီဖိအသးဖဲ တၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျၢသ့ၣ်တဖၣ်)န့ၢ်လီၤ.</p>	<p>တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ၣ်လီၤ ဒီး တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ် လၢ အဘၣ်ထွဲလိာ်သးန့ၢ် ဆၢတံာ်တၢ်လၢ အကြၢးအဘၣ်ဒ်သိး ကဘၣ်အသး လၢ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ တၢ်လိၣ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီး ဖိသၣ် (တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤ အဒိသ့ၣ်တဖၣ် ဟံၣ်ဖိဃီဖိ သဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီ) ဒီး တၢ်ဝဲန့ၢ် မၤန့ၢ် လၢ ဖိသၣ်- တၢ်အလဲၣ်အထီၣ် အါကတၢ် လၢအသ့မၤန့ၢ် - ဒ်သိး ကန့ၢ်လီၤမၤ သကိးတၢ် ဖဲ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တၢ်မၤလိမိာ်ပျၢ ညီန့ၢ်န့ၢ်လီၤ.</p>
<p>ဟံၣ်ဖိဃီဖိ တၢ်ဟံၣ်ဃုာ်</p>	<p>တၢ်ဟံၣ်ဃုာ်မၤသကိးတၢ် ဖဲ ကရူၢ်ခဲလၢာ် တၢ်မၤအသး တၢ်ဆၢတံာ် ဘၣ်ဃးဒီး ဖိသၣ် တဂၤ တၢ်တိာ်ကျဲ လၢ တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤ အဂီၢ် ဒီးန့ၢ်ဘၣ် တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ် ဒ်သိး ကမၤဂ့ၤထီၣ် ဟံၣ်ဖိဃီဖိ တၢ်ဖိးသ့မၤသ့ လၢကဘၣ်သး တၢ်လိၣ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီး အဝဲသ့ၣ်အဖိ လၢနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတဂ့ၤန့ၢ်လီၤ</p>	<p>တၢ်ဟံၣ်ဃုာ်မၤသကိးတၢ် ဖဲ ကရူၢ်ခဲလၢာ် တၢ်မၤအသး တၢ်ဆၢတံာ် ဘၣ်ဃးဒီး ဖိသၣ် တဂၤ တၢ်တိာ်ကျဲ လၢ တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤ အဂီၢ်</p>
<p>တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲလၢ တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ် အဂီၢ်</p>	<p>န့ၢ်ဆၢၣ်ခိဃၢၤဝဲတရံး-လၢတၢ်အလဲၣ်အထီၣ်အကြၢး အဘၣ်အအါကတၢ်, ဖိသၣ်န့ၢ်ဟံၣ်ဃုာ်ဖဲ ခိၣ်ဃၢၤဝဲတရံး သ့ၣ်တဖၣ် လၢ အမ့ၢ် ညီန့ၢ် မ့တမ့ၢ် ဖိသၣ်တဂၤ န့ၢ်ဆၢၣ်လၢ သးအန့ၢ် အဂီၢ် (ဟံၣ်ဃုာ်ဒီး ဟံၣ် ဒီး ဖိသၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်လီၢ် လၢအဟံၣ်ဖိဃီဖိသ့ၣ်တဖၣ်)</p>	<p>ခိၣ်ဃၢၤ ဝဲတရံးလၢ အတြီဃာ်တၢ် အစ့ၤကတၢ်- ဆူတၢ်အလဲၣ်အထီၣ်အကြၢးအဘၣ်အါကတၢ်, ဖိသၣ် လၢအဒိးန့ၢ် တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ် ဒီး န့ၢ်လီၤမၤသကိးတၢ် ဖဲ တၢ်မၤလိမိာ်ပျၢညီန့ၢ် အပူၤ, တမ့ၢ်-တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့, ဒီး တၢ်မၤလိမိာ်ပျၢ-လၢအချၢ တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤသ့ၣ်တဖၣ် ဃုာ်ဒီး ပျၢနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတဂ့ၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၢ်လီၤ.</p>

<p>တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ထီၣ် ဖဲ တၢ် ကိၢ်ခါ လါသ့ၣ်တဖၣ် အဆၢကတီၢ်ပူၤ</p>	<p>တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ် ဆၢတဲာ်အသးလၢ IFSP အဖီခိၣ် ဆူညါ ကဟ့ၣ်ထီၣ်ဒီန့ၣ်ညါ ဟ်ဃုာ်ဒီး တၢ်ကိၢ်ခါ လါသ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ.</p>	<p>ကိုဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢနီၢ်ခိၣ်ကွၢ်ဂီၤတဂ့ၤ အဂီၢ်, IEP ကရူၢ် ကဘၣ် ကွၢ်ဆိကမိၣ်ထံဆး လၢ ကိုဖိတဂၤ လိာ်ဘၣ် အါထီၣ်ကွၢ်အဂီၢ် န့ၣ်လီၤ. တနံၣ် (ESY) အတီၢ်ပူၤ တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကိုဖိအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်, ပုၤလၢ နီၢ်ခိၣ်ကွၢ်ဂီၤတဂ့ၤ ဒီး ပုၤလၢအတမ့ၢ်နီၢ်ခိၣ်ကွၢ်ဂီၤတဂ့ၤ, ဒ်ညီန့ၢ်အသိး တမၤစၢၤလၢာ်ဘၣ်. မ့ၢ်န့ၣ် ဆၢတဲာ်အသး ဒ်သိးလိာ်ဘၣ် ကဲထီၣ် ကိုဖိ ကမၤန့ၢ်ဘျူး လၢအဝဲတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့, တၢ်အကလုာ်ဒီး တၢ်အဘျီ ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ တၢ်တၢ်တိၣ်စၢၤလီၤဆီ သ့ၣ်တဖၣ် လၢကဘၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်, ဟ်ဃုာ်ဒီး တၢ်အဘျီ, တၢ်လိာ်တၢ်ကျဲ, ဒီး အဆၢကတီၢ် သ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ် မၤနီၢ်တၢ်ဖဲ IEP အပူၤ န့ၣ်လီၤ. ကိုသ့ၣ်တဖၣ် တဘၣ်မၤတၢ်သ့ဖဲသ့မၤ တၢ်ဟ်ပနီၣ် ဘၣ်ဃးဒီး ESY တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤ ဆူ ကိုဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဖဲ နီၢ်ခိၣ်ကွၢ်ဂီၤတဂ့ၤ အကလုာ်လီၤ ဆီသ့ၣ်တဖၣ် မ့တမ့ၢ် ဟ်ပနီၣ်အကလုာ်, မ့တမ့ၢ် တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤဝဲ အံၤ လိာ်ဘၣ်အဆၢကတီၢ် န့ၣ်လီၤ (92 NAC 51 007.07C5).</p>
<p>တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ် မူဒါခိၣ်</p>	<p>ဟ့ၣ်ဘျးဖဲး တၢ်ဂ့ၤထီၣ်ပသီထီၣ်လၢအဆိ - NDE 92 NAC 52/DHHS 480 NAC 3</p> <p>ဖိသ့ၣ်ဆံး မ့တမ့ၢ် ဖိသ့ၣ်လၢအဟးလိသီ ဃုာ်ဒီး နီၢ်ခိၣ်ကွၢ်ဂီၤတဂ့ၤ ဒီး ဖိသ့ၣ်ဟံၣ်ဖိဃီဖိ န့ၣ်ကဘၣ် ဟ့ၣ်မၤစၢၤ ဃုာ်ဒီး တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤမူဒါခိၣ် လၢ အအိၣ်ဒီး မူဒါ ဘၣ်ဃး လၢ တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤ ခဲလၢာ် လိာ်ဘၣ်လၢ IDEA အက့ C ဖဲ ခၢၣ်စးကရၢ အကျိၤပူၤ; ဒီး ကမ့ၢ်တၢ်ဆဲးကျါဆဲးကျိးတခါ လၢ ကမၤ တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ သ့ၣ်တဖၣ် အဟ်ဖျါထီၣ် ဖဲ 303.34(a) (3) ဒီး 303.34(b)န့ၣ်လီၤ.</p>	<p>ကတီၢ်ဆိကို တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ လီၤဆီ NDE 92 NAC 51</p> <p>တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤမူဒါခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ် တဟ့ၣ်ထီၣ် ဖဲ တၢ်အက့ B တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤအပူၤ န့ၣ်ဘၣ်.</p>

<p>တၢ်လဲလိာ်ခိက်လိာ်သး</p>	<p>တၢ်လဲလိာ်ခိက်လိာ်သး ဟ်ဖျါထီၣ် လၢ တၢ်အပတီၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ကဘၣ်ကတံာ်ကတီ တၢ်ဆီတလဲၤ လၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ် ဖဲ ခၢၣ်စးကရၢအသီသ့ၣ်တဖၣ် လၢအဆၢမုၢ်လၢ အဂီၢ်, တၢ်လီၢ် တၢ်ကျဲသ့ၣ်တဖၣ် လၢတၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ် အဂီၢ်, ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်, ကျိၣ်စ့တၢ် ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤ အခိၣ်ထံးသ့ၣ်တဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်အဒိသ့ၣ်တဖၣ်, တၢ်အဂၤသ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ.</p>	<p>တၢ်လဲလိာ်ခိက်လိာ်သး တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ် (လၢ ကိုဖိ တုၤ ပုၤဒိၣ်တုၤခိၣ်ပွဲၤတၢ်အိၣ်မူ) မ့တမ့ၢ် တၢ်လဲလိာ်ခိက်လိာ်သးတၢ်တိၣ် ကျဲန့ၣ်ကဘၣ်ကွဲးလံာ် လၢ IEP ဒီးတဘၣ်စၢၤခံ လၢအသး 16 န့ၣ်ပွဲၤထီၣ် ဒီး ဆူညါအနီၣ်လၢ ကိုဖိအသးပွဲၤထီၣ် 21 န့ၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ်ပတုၢ် တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ၣ်လီၤဆီ, တခါဂ့ၤ တခါဂ့ၤ လၢ ကဲထီၣ်သး အဆိကတၢ် န့ၣ်လီၤ.</p>
<p>တၢ်မၤအကျိၤအကွၢ် တၢ်ဒိသဒါသ့ၣ်တဖၣ်</p>	<p>ဒ်ဟ်ဖျါထီၣ်ဖဲ "တၢ်သိၣ်တၢ်သီ 51, 52, 55" တၢ်အကွၢ် C တၢ်မၤအကျိၤအကွၢ် တၢ်ဒိသဒါသ့ၣ်တဖၣ် ဒီး မိၢ်ပၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် ဖဲ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ၣ်လီၤဆီအပူၤ, လၢနမၤန့ၢ် လံာ်ကွဲးဒိဒီး သ့ ဃုထီၣ်လံာ်ကွဲးဒိအါန့ၢ် လၢ အဆၢကတီၢ် မ့ၢ်ဂ့ၤ, မိၢ်ပၢ်သ့ၣ်တဖၣ် အိၣ်ဒီး တၢ်န့ၣ်လီၤအခွဲး ဆူ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ၣ်တဖၣ် မၤနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤ (92 NAC 52 009.02C); တၢ်ဆိးထီၣ် အခွဲးအဟ်သ့ၣ်တဖၣ် (92 NAC 52 009.06), တၢ်ကျဲၤဘၣ်လိာ် (92 NAC 52 009.05), တၢ်မၤအကျိၤအကျဲ (92 NAC 52 009.07), ဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်တံာ် (92 NAC 52 009.08) န့ၣ်လီၤ.</p>	

တၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤအကလုာ်ဒီး တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲသ့ၣ်တဖၣ် လၢ ကတိၤတၢ်ပိာ်သး:

တၢ်သံကွၢ်တခါခါ မ့ၢ်အိၣ်ဘၣ်ဃးဒီး နတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် န့ၣ်, ဝံသးစူး ဆဲးကျိးတက့ၢ်:

ယဒုးသ့ၣ်ညါဟ်စၢၤ ဒီး ဒီးန့ၢ် လံာ်ကွဲးဒိလၢ တန့ၣ်တဘျီ လံာ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါ ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်န့ၣ်လီၤမၤစၢၤလၢအဘၢၣ်စၢၤ တၢ်လဲလိာ်ခိက်လိာ်သးအဆိ န့ၣ်လီၤ. ယ ဒုးသ့ၣ်ညါလၢလၢပွဲၤပွဲၤ ဒီး နၢ်ပၢ် ယတၢ်ခွဲး တၢ်ယာ် ဘၣ်ဃးဒီး ယဖိ တၢ်လဲလိာ်ခိက်လိာ်သး တၢ်ဃုထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ယဟ့ၣ်ထီၣ်စ့ၢ်ကီး လံာ်ကွဲးဒိ ဘၣ်ဃးဒီးမိၢ်ပၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်သ့ၣ်တဖၣ် ဒီး တၢ်မၤအကျဲ တၢ်ဒိသဒါသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

မိၢ်ပၢ် တၢ်ဆဲးလီၤမံး: _____ **မုၢ်န့ၢ်မုၢ်သီ:** _____